
آرمان ملی: محمدباقر قالیباف توانســت 
رأی اکثریت نمایندگان مجلس شورای 
اســامی برای تصدی پســت ریاست 
مجلس را کسب کند. محمدباقر قالیباف 
194 رأی از 281رأی مأخوذه را به دست 
آورد. فریدون عباسی، مرتضی آقاتهرانی 

و الیاس نادران نیز دیگر کاندیداهای...

سالروزشهادت امام جعفر صادق)ع( را تسلیت می گوییم

اینحادثههاجداجدادرماننمیشوند

پس ازحادثه تلخ پاسکو در تهران که 9 روز 
همه را در اضطرابی عجیب فرو برد، مسئولان 
مختلف بارها گفتند و وعده دادند که در ساخت 
وسازها بازنگری اساسی صورت خواهد گرفت 
و مقررات سختی وضع خواهد شد وکنترل ها 
و نظارت ها جلو حادثه ها را خواهد گرفت، ولی 
نگرفت. حالا ساختمان 10 طبقه متروپل آبادان 
فرو ریخته است و تا کنون کشته شدن 41 نفر 
قطعی است و از آن بدتر کسی نمی داند که چند 
نفر زیر آوار باقی مانده اند و احتمال ریزش بقیه 
ساختمان، درست مثل ماجرای پاسکو و خطر 
برای امدادگران جدی است! در کشور ما انواع 
حوادث همیشه همه را بیش از حد طبیعی و 
معمول وگریزناپذیرش تهدید می کند. باکمال 
تاسف و عذرخواهی از خوانندگان که همین 
الان این سطور را می خوانند خدا می داند چه 
تعداد تصادف در جاده هایمان در حال رخ دادن 
هستند و چه تعدادی همین الان فوت کرده اند 
و چه تعدادی زخمی شده، درد می کشند تا 
نیروهای امدادی برسند!  ماکشورثروتمندی 
هستیم و امکانات زیادی داریم و می توانیم 
امکانات فوق العاده زیادتری داشته باشیم، 
ما می توانیم هرجا جان انسان ها در خطر 
باشد با قاطعیت بدون چون وچرا بایستیم و 
تحت هیچ شرایطی هیچ حادثه قابل اجتنابی 
به وجود نیاید. ولی چرا این اتفاق نمی افتد؟ چرا 
برخی مدیران در این زمینه حساس و قاطع 
و سختگیر نیستند؟ چرا خود ما مردم برای 
جانمان آنچنان که باید اهتمام نداریم؟ اگر ما 
هیچ عیبی نداشتیم جز اینکه با خودروهای نا 
ایمن در جاده های پرآسیب، رانندگی پرخطر 
می کنیم کافی بودکه سربه زیر افکنیم و خویش 
را مامت کنیم. همین حالا همه می دانند که 
بسیاری از شهرها و روستاهایمان زیر تهدید 

جدی سیل و زلزله و رانش زمین قرار دارند، 
حتی پایتخت هم دراین تهدید بزرگ سهیم 
است ولی آیا کسی را می بینید؟ مسئولی، 
نماینده ای، ناظری را سراغ داریدکه همه کارها 
و تشریفات و اشتغالات روزمره را رها کرده 
باشد و اگر نمی تواند کاری بکند حداقل مردم 
را آگاه کند!؟ کشوری با سطح بالای باخیزی 
مثل ما اصا نباید فرصت داشته باشد که قبل 
از ایجاد یک ایمنی استاندارد برای همه در 
جاده ها و شهرها و روستاها به  فکر مسائل دیگر 
هم باشد. کشور جدا نیازمند یک دوره آرامش 
در سپهر سیاست است تا ابتدا مشکات و 
تهدیدها و چالش های بزرگ طبیعی که ما را 
احاطه کرده اند و از هر دشمنی بیشتر به ما 
خسارت می زنند را به حداقل خود برسانیم. 
از نظر دور نداریم که در اغلب حوادث پرتلفات 
جای پای یک فساد هم دیده می شود. حالا باید 
بیشتر از همیشه فهمیده باشیم که فسادها، 
خودمحوری ها، منفعت پرستی های شخصی و 
گروهی اگر مال و اموال مردم را به یغما می برند 
جان آنها را هم جدا تهدید می کنند. همین 
رابطه بازی ها، رانت خواری ها و چشم پوشی های 
خرد و کان از ضابطه هاست که ناگهان از جایی 
چون ساختمان متروپل آبادان سر برمی آورد 
و فاجعه می آفریند. مدیریت های ضعیف که 
تنها براساس رابطه های سیاسی و حتی فامیلی 
وآشنایی تعیین می شوند حتی اگر آغشته به 
فساد نباشند زمینه فساد را به وجود می آورند 
و فساد چون یک سرطان هزار سر به همه جا 
سرمی کشد و هیچ جا و نقطه ای را از آلودگی 
مصون نگه نمی دارد. بیاییم برای یکبار هم که 
شده حداقل از زجر زیرآوار ماندگان و قربانی 
شدگان ساختمان متروپل آبادان عبرت بگیریم 
که این دنیا تعارف بردار نیست و مشکات با 
چند دستور اداری حل و فصل نمی شوند. ما 
نیازمند تغییرات بزرگ و شجاعانه در ساختارها 
و تصمیم ها هستیم تا همه امور حول محور 

منافع و امنیت و ایمنی ملی تعریف شوند. 

مسیرحلوفصلاختلافاتبینالمللی ضرورتتنوعسبدسوختیکشور

افزودن LPG به سبد سوخت کشور را 
می توان از جنبه های متعددی همچون 
اقتصادی، محیط زیستی، پدافند غیرعامل 
و افزایش رفاه و آسایش مردم مورد بررسی 
قرار داد، به طورمثال از جنبه اقتصادی، 
به یقین جایگزینی این سوخت به جای 
بنزین و گازوئیل برای کشور نفع اقتصادی 
دارد، چراکه قیمت صادراتی بنزین و 
 LPG بیشتر است لذا اگر LPG گازوئیل از
را جایگزین بنزین و گازوئیل کنیم معادل 
میزان صرفه جویی شده بنزین و گازوئیل 
صادر می شود که این مسئله صرفه اقتصادی 
محاسبات،  طبق  چراکه  دارد  بالایی 
جایگزینی حدود 2 میلیون تن LPG به 
جای بنزین و گازوئیل در سال نزدیک به 
12 هزار میلیارد تومان درآمد برای کشور 
به همراه دارد. LPG مازاد بسیاری در کشور 
داریم. کشور ظرفیت تولید سالانه حدود 
12 میلیون تن LPG دارد که بخشی از آن 
در پالایشگاه گازی پارس جنوبی و بخش 
دیگر در پالایشگاه های نفتی تولید می شوند 
البته بخشی از آن  نیز شامل گازهای همراه 
نفت می شود اما اکنون صرفا حدود 5 و نیم 
میلیون تن تولید و صادرات گاز مایع داریم، 
بنابراین نیمی از ظرفیت در خط لوله سوخته 
شده و از بین می رود در حالی که اگر به تولید 
کامل آن دست پیدا کنیم صرفه اقتصادی 
بسیاری برای کشور دارد. همچنین در قانون 
بودجه 1400 فرمولی برای قیمت LPG در 
نظر گرفته ایم که نسبت به سوخت های 
دیگر وضعیت مطلوب تری داشته باشد 
بدین معنا که قیمت آن از سی.ان.جی 
بیشتر باشد تا جایگزین این سوخت نشود و 
از طرفی قیمت LPG کمتر از بنزین در نظر 

گرفته شده که بتواند جایگزین بنزین شود 
و این جنبه دیگر اقتصادی بودن پیوستن 
این سوخت به سبد سوخت کشور است. 
به یقین LPG از بنزین و گازوئیل سوخت 
پاک تری است و با CNG هم قابل مقایسه 
است چراکه این سوخت نیز به همین نسبت 
آلودگی ندارد و می تواند به کاهش آلودگی 
هوا به ویژه در شهرهای بزرگ کمک کند، 
ضمن آنکه کانشهرها مثل تهران، اصفهان، 
تبریز، شیراز، اراک، بندرعباس و... اکثرا 
پالایشگاه دارند لذا محصول تولیدی آن ها 
می تواند در همان شهرها استفاده شود. تنوع 
سبد سوختی کشور به ما فرصت می دهد 
درصورت وقوع مشکل در توزیع بنزین و 
از مدار خارج شدن پالایشگاه بزرگی مثل 
ستاره خلیج فارس، بافاصله از سوخت 
جایگزین استفاده کنیم. مردم به دلیل 
کیفیت بالای LPG و قیمت پایین تر آن 
نسبت به بنزین و قابل مقایسه با CNG از 
این سوخت استقبال خواهند کرد هرچند 
اکنون بسیاری از اقشار متوسط و رو به 
پایین کشور خودروهای خود را به صورت 
غیراستاندارد ال.پی.جی سوز کرده اند چراکه 
عاوه بر پیمایش بالاتر، کیفیت مناسبی 
برای موتور خودرو داشته و در عین حال 
ارزان تر نیز هست، بنابراین در حال حاضر 
به صورت  حداقل یک میلیون خودرو 
غیراستاندارد از LPG در کشور استفاده 
می کنند لذا استانداردسازی استفاده از گاز 
مایع ضروری است چراکه در سطح جامعه 
به ویژه در میان اقشار ضعیف متقاضی دارد، 
ضمن آنکه استفاده غیراستاندارد از این گاز 
بعضا منجر به حوادث ناگوار شده است لذا 
باید جلوی این حوادث را نیز گرفت، البته 
این سوخت درصورت استانداردسازی از 
 CNG سی.ان.جی ایمن تر است چراکه
گاز تحت فشار است اما LPG مایع است و 

کپسول آن فشار و خطر کمتری دارد.

واقعیت این است که خوش بینی هایی که تا اسفند سال 
گذشته درمورد برجام وجود داشت تا حدودی کمرنگ 
شده. استنباط این بود که با توجه به بحران روسیه و 
اوکراین و قدرت چانه زنی بیشتری که برای ایران پیدا شده 
ایرانی ها بتوانند در این مذاکرات امتیازات بیشتری بگیرند 
و حداقل اینکه تحریم ها برداشته می شد و ایران می توانست 
برجام را به شکل گذشته احیا کند. اما ظاهرا مسائل بیشتر 
پیچیده تر از خوش بینی های اولیه است و با توجه به اخباری 
که این روزها می رسد، یک مقدار آن خوش بینی ها دیگر 
افول کرده در عین حال نمی توان هم گفت که به جایی 
رسیدیم که الان بن بست را به شکل کلی اعام کنیم و 
بگوییم برجام دیگر خاتمه پذیرفته است. از این رو هنوز 
فرصت برای احیای برجام هست گرچه در شرایط کنونی 
کار مشکلی به نظر می رسد. قضیه تحریم ها هم تا حدودی 
پیچیده تر شده و انعطافی در این مورد مشاهده نمی شود 
و اوضاع تغییر کرده است. از طرفی هدف ایران از مذاکرات 
برداشته شدن تحریم هاست. رفع تحریم ها یک مساله 
حیاتی است و ایران با این هدف وارد مذاکرات برجام شده 
است. در این اوضاع و شرایط با وجود تحریم ها ایران هم به 
این راحتی تن به برجامی که تحریم ها در آن همچنان باقی 
بمانند، ندهد و به بهانه های دیگری تحریم در آن پیش بینی 
یا وجود داشته باشد. واقعیت دیگری که در طرف مقابل 
وجود دارد اینکه رقابت های درونی و داخلی آمریکایی ها 
و اختافات حزبی روی قضیه برجام سایه افکنده است. 
موضوعی که شاید خیلی مسبوق به سابقه در سیاست 
خارجی آمریکا نیست و سیاست خارجی آمریکا خیلی از 
رقابت های حزبی تاثیر نمی پذیرفت و عمدتا منافع ملی را 
دنبال می کرد. اما در چند سال اخیر  بخصوص از زمان روی 
کار آمدن ترامپ، سیاست خارجی آمریکا شاید تا حدود 
زیادی جنبه حزبی بودنش نمایان شده و مسائل ایران هم 
تا حدود زیادی تحت تاثیر این رقابت ها قرار گرفته است. 
ازطرفی قضیه خیلی پیچیده شده و بازیگران منطقه ای 
هم از جمله اسرائیل و عربستان دارند کارشکنی می کنند 
و در جهت به شکست انجامیدن برجام تاش می کنند. 
باتوجه به اینکه بازیگران منطقه ای مخالف همپیمانان 
آمریکا در منطقه هستند قطعا و یقینا توجه به نظرات این 
بازیگران برای آمریکا مهم است که نظراتشان تامین شود. 
به هر حال وضعیت برجام پیچیده است و نسبت به سال 
گذشته جای امیدواری زیادی برای احیای برجام نیست. 
این درحالی است که سال گذشته صحبت از احیای قریب 
الوقوع برجام بود و بحث به مراحل نهایی رسیده بود تا بعد 
از انتخابات ریاست جمهوری ایران نهایی شود اما آنطور که 
اخبار خوشبینانه در سال گذشته شنیده می شد روال ادامه 
نیافت. در عین حال نمی توان گفت دیپلماسی در رابطه با 
احیای برجام به بن بست رسیده است. چون دیپلماسی 
همیشه راه خودش را پیدا می کند و می تواند در همین 
وضعیت نه چندان امیدوارکننده فعلی راهی برای احیای 

برجام پیدا شود. 
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آرمان ملی: علی نصیریــان، پیرامون 
فعالیت های خــود در عرصه بازیگری 
گفت: در حال حاضر مشــغول پروژه 
خاصی نیستم، چندین کار پیشنهاد شد 
اما هیچکدام از نقش ها برایم جذابیت 
نداشت که بخواهم آنها را بپذیرم. این 
بازیگر ادامه داد: در حال حاضر اکران ...

 با تاكید بر 
 دوره پساكرونا 

علي نصيريان از راه هاي 
 تقويت »سينماي ملي«

مي گويد

هیات رئیسه مجلس مشخص شدند

قالیباف رئیس ماند
   نایب رئیسی به علی نیکزاد 

و عبدالرضا مصری رسید

 یادداشت 2
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سخــــن روز
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یادداشت 1

واقعیت این است که خوش بینی هایی که تا اسفند سال 
گذشته درمورد برجام وجود داشت تا حدودی کمرنگ 
شده. استنباط این بود که با توجه به بحران روسیه و 
اوکراین و قدرت چانه زنی بیشتری که برای ایران پیدا شده 
ایرانی ها بتوانند در این مذاکرات امتیازات بیشتری بگیرند 
و حداقل اینکه تحریم ها برداشته می شد و ایران می توانست 

برجام را به شکل گذشته احیا کند. ...
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صفحه4

»آرمان ملي« اجراي همزمان يارانه ها و حذف ارز٤٢٠٠ توماني را بررسي مي كند:

استـقــراض دولــت از قـلـک دوم
   اقتصاددانان براین باورند كه صندوق توسعه ملي و بانك ها، قلك دوم دولت محسوب مي شوند؛ از آن جایي كه این دو، استقلال لازم در برابر دست درازي ها 

و استقراض  را ندارند، مقاومت هم نمي كنند

پس ازحادثه تلخ پاسکو در تهران که 9 روز همه را در 
اضطرابی عجیب فرو برد، مسئولان مختلف بارها گفتند و 
وعده دادند که در ساخت وسازها بازنگری اساسی صورت 
خواهد گرفت و مقررات سختی وضع خواهد شد وکنترل ها 
و نظارت ها جلو حادثه ها را خواهد گرفت، ولی نگرفت. حالا 

ساختمان 10 طبقه متروپل آبادان...

افزودن LPG به سبد سوخت کشور را می توان از 
جنبه های متعددی همچون اقتصادی، محیط زیستی، 
پدافند غیرعامل و افزایش رفاه و آسایش مردم مورد بررسی 
قرار داد، به طورمثال از جنبه اقتصادی، به یقین جایگزینی 
این سوخت به جای بنزین و گازوئیل برای کشور نفع 

اقتصادی دارد، چراکه قیمت صادراتی...

داریوش قنبری
استاد دانشگاه

 رئیس جمهورخطاب به  وزیر خارجه 
و سازمان محیط زیست : 

»سلام فرمانده« پیام نسل نو برای ظهور منجی 
اجرایدستهجمعیسروددراستانها

آرمان ملی: قرار است اجتماع بزرگ »سام فرمانده« 
با حضور خانواده ها، دهه هشتادی ها و دهه نودی ها روز 
پنجشنبه 5خرداد ساعت1۷ با حضور ابوذر روحی خواننده 
این سرود در ورزشگاه یکصد هزار نفری آزادی برگزار شود.  در 
میدان شهدای مشهد هم ده ها هزار نفر از کودکان و نوجوانان 
در قالب فراخوان ستاد مردمی مراسم سام فرمانده گردهم 
آمده و یکصدا این سرود را اجرا کردند. مشابه این برنامه با 
همراهی خودجوش مردمی در شهرهای بزرگ و کوچک 
کشورمان طی روزهای گذشته برگزار شده که می توان به 
اجتماع دانش آموزان دهه نودی در آذربایجان شرقی، ایام، 
اراک، اصفهان، گنبدکاووس، مراغه و خاش و در فضایی 
آکنده از معنویت و شور و شعف اشاره کرد و نکته قابل توجه 
اینکه ابوذر روحی ذاکر اهل بیت)ع( و خواننده این سرود نیز 
در اغلب برنامه ها حضور داشته و با بچه ها همراهی می کند. 
استان های یزد و همدان از دیگر نقاطی هستند که این سرود 
با حضور هزاران نفری دانش آموزان و دهه نودی ها اجرا و با 
استقبال چشمگیر مردم مواجه شد، مراسمی که دیگر صرفا 
بچه ها اجرا کننده آن نیستند بلکه بزرگ ترها نیز این سرود 

را زمزمه می کنند. 
   تمهیدات اتوبوسرانی 

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی تهران از تمهیدات ویژه 
اتوبوسرانی برای مراسم بزرگ سام فرمانده در ورزشگاه 
آزادی خبر داد. بهرام نکاحی درباره تمهیدات اتوبوسرانی 
برای مراسم بزرگ سام فرمانده در ورزشگاه آزادی 
اظهارداشت: تمهیدات ویژه ای توسط سازمان اتوبوسرانی 
برای این منظور در کنار دستگاه های دیگر همچون سازمان 
تاکسیرانی و شرکت بهره برداری مترو تهران در نظر گرفته 
شده تا شهروندان بتوانند راحت تر در مسیر رفت و برگشت 
به ورزشگاه آزادی جابه جا شوند. وی افزود: بر همین اساس 
تقویت خطوط مختلف و استفاده از حداکثر ظرفیت ناوگان 
اتوبوسرانی در نظر گرفته و پیش بینی شده است. مدیرعامل 
سازمان اتوبوسرانی تهران با اشاره به اینکه تمرکز برنامه ها بر 
روی بازگشت مسافران و پایان مراسم است، گفت: پیش بینی 
می کنیم که اوج شمار مسافران مربوط به لحظه خروج و 
بازگشت آن ها باشد بر همین اساس عاوه بر افزایش ظرفیت 
ناوگان اتوبوسرانی در خطوط ویژه منتهی به ورزشگاه آزادی 
حدود ۳00 تا 400 اتوبوس در مسیرهای مختلف به این 
منظور برای جابه جایی شرکت کنندگان مراسم اجتماع 

بزرگ سام فرمانده در نظر گرفته شده است. 

مراسمبزرگداشتشهیدصیادخدایی
مراسم بزرگداشت مدافع حرم و امنیت، سردار شهید صیاد 
خدایی با حضور عموم مردم شهیدپرور، مقامات لشکری و 
کشوری امروز برگزار می شود. این مراسم پنج شنبه 5خرداد 
1401 از ساعت 1۶ تا 18 عصر در مجموعه فرهنگی شهدای 
انقاب با سخنرانی حجت الاسام حامد کاشانی برگزار 
می شود. سردار شهید صیاد خدایی از مدافعان حرم بود که 
روز یکشنبه )1 خرداد( در خیابان مجاهدین اسام تهران 
هدف جنایت تروریستی ضد انقاب و عوامل وابسته به 

استکبار جهانی قرار گرفت و به شهادت رسید. 

داریوش قنبری
استاد دانشگاه

»ریزگردها«
راازطریق
مذاکره
حلکنید

صفحه  10

سازمان بهزیستي اعلام كرد:

شادمانیازحالخوب
نوزادرهاشده

 صلاح الدین هرسنی 
در گفت وگو با »آرمان ملی«: 

 عبور از بحران 
با»هم افزايی« 

 منطقه ای 
ميسر است

     اتکا به ظرفیت های مردمی 
در دستور كار قرار گیرد

آرمان ملی: تعدد وقــوع حوادث 
و سوانح در یک کشــور مشخصا 
می توانــد در ابعــاد سیاســی و 
بین المللی تبعاتی داشته باشد و از 
توان یک کشور در مسیر رسیدن به 
توسعه و پیشرفت بکاهد. مشخصا 
در چنین عرصــه ای مقوله هایی 
همچــون پیشــگیری، آموزش و 
هم افزایی اهمیتی دوچندان پیدا 

می کند تا دولت ها بتوانند با اتکا ...
صفحه 3

صفحات 2 و 6

       رهبر معظم انقلاب خطاب به نمايندگان مجلس:

    انقلابی ماندن مهمتر از انقلابی بودن است
    اهمیت حفظ آبروی افراد و پرهیز از بیان مطالب اثبات نشده

 در  انتصابات 
دخالت  نكنيد

آرمان ملی: حسن روحانی با اینکه دیگر 
رئیس جمهور نیســت اما وظیفه خود 
می داند تا به کمک ارکان مختلف کشور 
رفته و در همفکری با شماری از اعضای 
کابینه های یازدهم و دوازدهم خود به 
ارائه راهکارهایی برای حل مشــکات 

کشور بپردازد. تاکنون چند ...

 با تاكید بر حل مشکلات 
و ایجاد امید مطرح شد:

 مردان   روحانی
  در مسير کمک 
 به دولت  رئيسی 

آرمان ملی: مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی 
با اشاره به گفت وگوها میان تهران و آژانس درخصوص 
ذرات اورانیوم یافت شده در چند سایت هسته ای ایران 
گفت که این رایزنی ها در مقطع بسیار دشواری قرار دارد. 
رافائل گروسی مدیر کل آژانس بین المللی انرژی اتمی 
روز گذشته در یک میزگرد در مجمع اقتصاد جهانی در 
داووس اظهار داشت: گفت وگوها با ایران با هدف پایان 
دادن به یک بن بست طولانی بر سر منشأ ذرات اورانیوم 

یافت شده در سایت های به ظاهر قدیمی اما اعام نشده، 
در مقطع بسیار دشواری قرار دارد. به گزارش رویترز، مدیر 
کل آژانس بین المللی انرژی اتمی و ایران در ماه مارس 
توافق کردند که در یک بازه زمانی سه ماهه این مساله را 
که به یک موضوع مورد مناقشه میان قدرت های غربی و 
تهران تبدیل شده است، همزمان با مذاکرات وین بر سر 
احیای توافق هسته ای 2015 حل وفصل کنند. اما اکنون 
مذاکرات وین با یک وقفه مواجه شده است، از همین رو 

رافائل گروسی مدعی شد: دشوار است بتوان تصور کرد 
که توافق درخصوص احیای برجام اجرا شود، در حالی که 
آژانس بین المللی انرژی اتمی هنوز پاسخ های مورد نظر 
خود در رابطه با این موضوعات را دریافت نکرده است. بنابر 
این گزارش، گروسی در عین حال خاطر نشان کرد: فکر 
می کنم که باید از نتیجه گیری در این مرحله پرهیز کنم، 
چراکه هنوز فرآیند )گفت وگوها( را به پایان نرسانده ایم اما 
اجازه دهید بگویم که اکنون در مقطع بسیار دشواری قرار 
داریم. به گزارش رویترز، مدیرکل آژانس بین المللی انرژی 
اتمی قرار است روز ششم ژوئن )1۶ خرداد( به شورای 
حکام درباره چگونگی پیشرفت مذاکرات درخصوص 

موضوعات حل نشده با ایران گزارش دهد. 

مدیركل آژانس بین المللی انرژی اتمی: 

گفت وگوها با   ایران در مقطع بسیار دشواری قرار دارد


